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Spørgsmål nr. 464 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”I forlængelse af REU alm. del – svar på spørgsmål 360, bedes 
ministeren oplyse, om ministeren finder det rimeligt, at der går 
et helt år inden politikredsene vil kunne indkøbe narkometre. 
Ministeren bedes herudover redegøre for, om udbudsprocessen 
kan ske hurtigere, så politikredsene tidligere vil kunne indkøbe 
narkometre. Der henvises til artiklen ”Politiet må skrige på 
narkometre et år endnu”, bragt på www.sn.dk den 7. januar 
2013. http://www.sn.dk/Politiet-maa-skrige-paa-narkometre-et-
aar-endnu/Roskilde/artikel/248360”

Svar:

Justitsministeriet kan henvise til ministeriets besvarelse af 3. januar 2013 

af spørgsmål nr. 360 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg.

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af nærværende spørgsmål 

indhentet en supplerende udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Det er Rigspolitiets vurdering, at det ikke er muligt at gen-
nemføre anskaffelse af narkometre uden udbud eller som ha-
steprocedure med særligt reducerede frister i udbudsprocessen.

Det kan i den forbindelse oplyses, at forberedelsen af udbuddet 
af narkometre nu er ved at være afsluttet, og at offentliggørelse 
af udbudsbekendtgørelse forventes at ske i februar 2013. Den 
samlede udbudsproces forventes afsluttet med indgåelse af 
kontrakt i august 2013.

Umiddelbart herefter vil politiets medarbejdere blive uddannet 
i betjeningen, og hver kreds vil kunne købe det nødvendige an-
tal narkometre.

Rigspolitiet vurderer, at det ikke er muligt at fremskynde an-
skaffelsesprocessen yderligere.”

Justitsministeriet kan henholde sig til det, som Rigspolitiet har oplyst.


